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RG - 0002.P.XXXV.2017 

 

P R O T O K Ó Ł  NR XXXV/2017 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 21 listopada 2017 r. 

 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.   
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.   
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały ws. trybu i sposobu powołania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

Punkt 8.   

Przyjęcie uchwały ws. Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2018 dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Punkt 9. 

Przyjęcie uchwały ws. Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2018-2020.  

Punkt 10.   

Przyjęcie uchwały ws. zatwierdzenia projektu pn. Kompleksowy program 

reintegracji i aktywizacji społeczno-zawodowej mieszkańców Gminy Chocz, 

Czermin, oraz Nowe Miasto nad Wartą. 

Punkt 11.   
Przyjęcie uchwały ws. szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt                         
w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom bezdomnym z terenu 
Gminy Nowe Miasto n. Wartą. 
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały ws. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej w Klęce w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Klęce.  
Punkt 13.   
Przyjęcie uchwały ws. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej w Chociczy w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Chociczy. 
Punkt 14.   
Przyjęcie uchwały ws. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej w Kolniczkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową                                
w Kolniczkach. 
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Punkt 15.   
Przyjęcie uchwały ws. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej w Boguszynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową                                    
w Boguszynie. 
Punkt 16.   
Przyjęcie uchwały ws. określenia wysokości stawek  w podatku od nieruchomości. 
Punkt 17.   
Przyjęcie uchwały ws. określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 
podatkowych. 
Punkt 18.    
Przyjęcie uchwały ws. regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą.  
Punkt 19.   
Przyjęcie uchwały ws. wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 
Punkt 20.  
Przyjęcie uchwały ws. określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Punkt 21.  
Przyjęcie uchwały ws. szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług                            
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                            
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Punkt 22.  
Przyjęcie uchwały ws. „Rocznego Programu Współpracy Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą   z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.                 
3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018”. 
Punkt 23.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 24.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 25.  
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie Sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył XXXV 
Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, Sołtysów, zaproszonych gości oraz władze 
gminy i prasę. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący Rady informował, że ustawowy skład Rady wynosi                           
15 Radnych, obecnych jest 14, w związku z powyższym podjęte uchwały będą 
prawomocne. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z decyzją Rady podjętą                       
na posiedzeniu wspólnym komisji, do porządku obrad zostaną wprowadzone 
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uchwały ws. przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej im. gen. J. H. 
Dąbrowskiego wchodzącej w skład Zespołu Szkół im. gen. J. H. Dąbrowskiego                    
w Nowym Mieście nad Wartą w Branżową Szkołę I Stopnia im. gen. J. H. 
Dąbrowskiego wchodzącą w skład Zespołu Szkół im. gen. J. H. Dąbrowskiego                     
w Nowym Mieście nad Wartą. W związku ze złożoną rezygnacja sołtysa wsi Dębno 
zostanie też wprowadzona uchwała  ws. wyboru sołtysa Sołectwa Dębno. 
 W związku z brakiem dalszych pytań pan Tomaszewski zaproponował 
przyjęcie porządku- Radni przyjęli porządek obrad 14 głosami „za”, 0 głosów 
przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  
Porządek posiedzenia przedstawia się następująco: 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.   
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.   
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały ws. trybu i sposobu powołania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

Punkt 8.   

Przyjęcie uchwały ws. Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2018 dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Punkt 9. 

Przyjęcie uchwały ws. Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2018-2020.  

Punkt 10.   

Przyjęcie uchwały ws. zatwierdzenia projektu pn. Kompleksowy program 

reintegracji i aktywizacji społeczno-zawodowej mieszkańców Gminy Chocz, 

Czermin, oraz Nowe Miasto nad Wartą. 

Punkt 11.   
Przyjęcie uchwały ws. szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt                         
w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom bezdomnym z terenu 
Gminy Nowe Miasto n. Wartą. 
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały ws. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej w Klęce w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Klęce.  
Punkt 13.   
Przyjęcie uchwały ws. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej w Chociczy w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Chociczy. 
Punkt 14.   
Przyjęcie uchwały ws. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej w Kolniczkach w ośmioletnią Szkołę Podstawową                               
w Kolniczkach. 
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Punkt 15.   
Przyjęcie uchwały ws. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej w Boguszynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową                                 
w Boguszynie. 
Punkt 16. 
Przyjęcie uchwały ws. przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej im. gen. J. H. 
Dąbrowskiego wchodzącej w skład Zespołu Szkół im. gen. J. H. Dąbrowskiego                   
w Nowym Mieście nad Wartą w Branżową Szkołę I Stopnia im. gen. J. H. 
Dąbrowskiego wchodzącą w skład Zespołu Szkół im. gen. J. H. Dąbrowskiego                    
w Nowym Mieście nad Wartą.  
Punkt 17.  
Przyjęcie uchwały ws. wyboru sołtysa Sołectwa Dębno. 
Punkt 18.  
Przyjęcie uchwały ws. określenia wysokości stawek  w podatku od nieruchomości. 
Punkt 19.  
Przyjęcie uchwały ws. określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 
podatkowych. 
Punkt 20.    
Przyjęcie uchwały ws. regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą.  
Punkt 21.   
Przyjęcie uchwały ws. wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 
Punkt 22.  
Przyjęcie uchwały ws. określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Punkt 23.  
Przyjęcie uchwały ws. szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług                            
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                            
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Punkt 24.  
Przyjęcie uchwały ws. „Rocznego Programu Współpracy Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.                    
3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018”. 
Punkt 25.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 26.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 27.  
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                     
i wnioski. 

Przewodniczący poinformował, że protokół z XXXIV Sesji zamieszczony był 
na stronie internetowej Urzędu, po czym poprosił o ewentualne uwagi do protokołu.  
W związku  z brakiem uwag pan Tomaszewski zaproponował głosowanie.  Protokół  
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z XXXIV Sesji - został przyjęty 12 głosami „za”, 0 głosów przeciwnych, 2 głosy 
wstrzymujące. 

  
Ad 5)  Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący informował, że na ostatniej  komisji Radni dokonali ustaleń 
dotyczących dzierżawy gruntów gminnych.  Ustalono, że grunty powyżej 1 ha będą 
dzierżawione w trybie przetargowym, natomiast te mniejsze w drodze uchwały. 
Wójt przygotowuje regulamin wraz ze stawkami dzierżawy, gdyż leży to                            
w kompetencji organu wykonawczego, Rada nie jest władna aby podejmować takie 
decyzje.  
  Na ostatniej sesji wpłynęła skarga na Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej,  
Komisja Rewizyjna w dniu 26 października br. przeprowadziła kontrolę w jednostkach 

organizacyjnych i przy tej okazji spotkała się z panią Dyrektor. Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej sporządził protokół następującej treści: 

 

Nowe Miasto nad Wartą, dnia 26.10.2017 r. 

P R O T O K Ó Ł 

Komisji Rewizyjnej z dnia 26.10.2017r. 

 

 Dnia 26 września 2017 roku Pani M.Z. złożyła skargę na działalność Dyrektora 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowe Miasto nad Wartą, w związku z § 82a Statutu Gminy 

sprawa została przekazana do rozpatrzenia Komisji Rewizyjnej.  

Przewodniczący Komisji zwołał posiedzenie na dzień 26 października br., w posiedzeniu 

udział brali: 

1. Mirosław Ratajczak  

2. Izabela Szczepaniak 

3. Wincenty Pawelczyk 

Podczas przeprowadzonej kontroli komisja otrzymała Oświadczenie skarżącej o wycofaniu 

skargi, z wyjaśnieniem. W związku z powyższym komisja uznaje, że nie ma podstaw do 

merytorycznego rozpatrywania skargi i podjęcia przez Radę gminy uchwały w sprawie jej 

rozpatrzenia zgodnie z art. 229 pkt. 3 Kodeksu Postępowania Administracyjnego.     

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

/-/ Mirosław Ratajczak 

 
 Ponadto Przewodniczący odczytał pismo pani M.M z Boguszyna, która 
zwraca się do Rady i Wójta o podłączenie wody do jej domu. Mieszkanka 
informowała, że już dwa razy na własny koszt kopała studnie, ale z miernym 
skutkiem, w chwili obecnej pani M.M. wodę do picia musi sobie kupować                                  
w butelkach, a pranie robi w pralni lub u rodziny.   
Na posiedzeniu Komisji Radni zdecydowali, że zabezpieczą środki na rok przyszły 
na budowę wodociągu do posesji tej mieszkanki, ale i również do rodziny 
mieszkającej w Lutyni, która jest w podobnej sytuacji.  
 Ponadto do Rady zwrócili się mieszkańcy miejscowości Teresa, z prośbą                         
o dodatkowy kurs autobusów dla dzieci wracających ze szkoły w Chociczy.  
 31 października wpłynęło pismo ws. oświadczeń majątkowych, każde                        
z zaleceń Naczelnika - jeżeli takie było Radni otrzymali.  
 Przewodniczący informował, że w miesiącu grudniu planuje się komisję na 
dzień 14 grudnia, natomiast sesję na dzień 28 grudnia.  Pan Tomaszewski prosił 
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przewodniczących komisji o dostarczenie planów pracy, do dnia 11 grudnia do biura 
rady.   
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Wójt informował, że sprawa przyłącza wodociągu do posesji mieszkanki               
z Boguszyna jest wynikiem decyzji Społecznego Komitetu Budowy. 
 Jeżeli chodzi o dzierżawy gruntów to dzierżawa w Klęce pokazała, że można 
było uzyskać kwotę wyższą, ale są głosy że przetarg powinien być ograniczony do 
rolników  z terenu naszej gminy, w niektórych miejscowościach to mienie gminne to 
naprawdę małe grunty.  
 Jeżeli chodzi o czynsze to zgodnie z sugestiami Rady zostały one znacznie 
podniesione, poszła informacja do najemców. Również odbyło się spotkanie                               
z mieszkańcami bloków w Klęce, właściwie każdy blok ma swoją wspólnotę, 
pozostaje tylko kwestia formy przekazania w sposób finansowo korzystny.   
 Trwa remont dachu na budynku komunalnym w Nowym Mieście, rozbiórka 
tego dachu pokazała jego zły stan, nie było to widoczne gdyż strych został częściowo 
zabudowany. Trwają też prace na dachu przedszkola w Chociczy. Sprawa tego 
dachu budziła wiele emocji, na jego wykonanie zgłosiła się tylko jedna firma. Tak na 
dobrą sprawę to Wójt nie powinien się w tym temacie wypowiadać, od tego jest 
dyrektor szkoły, to dyrektor jest administratorem i to dyrektor robił zapytania 
cenowe i podpisał umowę. Pani która mieszkała do góry z części mieszkania 
zrezygnowała na skutek jego zalania, w tej chwili prace na tym dachu trwają.  
 Radnym został dostarczony projekt budżetu na przyszły rok, gmina 
przymierza się do rozbudowy strażnicy na Zielonym Rynku, będzie to przebudowa   
i rozbudowa.   
Ponadto Wójt poinformował, że był na spotkaniu poświęconym Poznańskiej Kolei 
Metropolitarnej, inicjatorem jest Marszałek, przymiarki już były jakiś czas temu,  
roczny koszt w przypadku gdyby gmina podpisała porozumienie to 168 000,00 zł. 
Pociąg ma jechać co pół godziny, byłoby 24 dodatkowe pociągi.  

 Radny Nyczke informował, że nie wie co będzie z rogatkami w Chociczy gdyż 
w tej chwili na dobę jedzie 120 pociągów, a jak będą co pół godziny to chyba 
będzie trzeba myśleć o wiadukcie.  

Wójt informował, że zasada jest taka, że jeżeli ktoś się z pomysłu wyłamie to cały 
projekt upada.  

 Radny Nyczke informował, że chyba rozwiązanie będzie takie, że jeżeli któraś                      
z gmin się wyłamie to po prostu na tej stacji nie będzie się pociąg 
zatrzymywał.  

 Radna Zofia Kędziora dodała, że gmina ma finansować przejazdy 
dodatkowych pociągów, a większość pasażerów wsiadających w Chociczy               
to przyjezdni z gminy Książ Wlkp. i pobliskich. 

 Następnie Wójt dodał, że w przyszłym roku przypada 100 rocznica Powstania 
Wielkopolskiego, w Nowym Mieście znajduje się pomnik na Placu 700- lecia, jest 
pomysł, aby postawić tam nowy, jest już zaprojektowany.  
 Pan Podemski poinformował, że budowa oczyszczalni zlokalizowana jest dość 
blisko działek leśnych, oczyszczalnia powinna być usytuowana ok 12 m od okolicy 
lasu. Projektanci na etapie projektowania tego nie uwzględnili.  
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 Ponadto Wójt informował, że jeżeli chodzi o dodatkowy kurs autobusu do 
Teresy,  to sytuacja jest taka, że odległość z Chociczy do Teresy jest poniżej normy, 
którą musi spełniać, aby ten autobus mógł jeździć. Ten autobus jest, ale nie ma gmina 
obowiązku zapewnić dojazdu, taka sama sytuacja jest w Komorzy. Pomysły były 
różne, nawet mieszkańcy zbierali na ten autobus, ale jeden zapłacił inny nie zapłacił, 
gmina poszła na rękę mieszkańcom i podpisano z przewoźnikiem umowę. 
Popołudniu jest kurs.  

 Radny Borkowski informował, że mieszkańcy zgłosili się, podpisali listę, 
temat był już ruszony we wrześniu na zebraniu sołeckim, nie chodzi o kurs 
przez cały rok, a przez ten okres jesienno- zimowy, gdzie szybko robi się 
szaro, jest mokro, droga do Teresy jest wąska i jest niebezpiecznie. Obawa                
o bezpieczeństwo dzieci jest podyktowana właśnie podjęciem tej decyzji, żeby 
w okresie zimowym po ostatnich zajęciach ten autobus jeździł.    

 Sołtys wsi Rogusko, zwracał się z prośbą o nieróżnicowanie dzieci, ponieważ                     
w Rogusku też jest droga przez las, też jest ciemno i też dzieci muszą iść 
pieszo.  

Wójt informował, że jeździmy dziennie 600 km, do oświaty dokładamy 6 milionów 
złotych, być może te kursy się zmniejszą, jak wygasną w zupełności gimnazja.  

 Radny Marek Mroziński dodał, że jak były podejmowane uchwały dotyczące 
reformy oświaty, to wszyscy Dyrektorzy wypowiadali się, że ze wszystkim 
sobie poradzą, że nic nie potrzebują, a teraz co chwile dochodzą nowe 
wymagania.  

 Radna Kędziora informowała, że w Boguszynie, czy Kruczynie czy nawet                   
w Chromcu też dzieci dochodzą po 3 kilometry do przystanku. 

 Radny Ratajczak zgodził się z Radną Kędziorą, dzieci są nawet dowożone 
przez rodziców na przystanki gdzie czeka na nich autobus.    

 Radny Wincenty Pawelczyk informował, że jest to postulat mieszkańców                       
z zebrania wiejskiego, który miał być przedstawiony Radzie. Rodzice nic nie 
mieli obiecywane.  

 Salę posiedzenia opuścił Radny Borkowski i Stawicki- skład Rady 12.  
 
Ad 7) Przyjęcie uchwały ws. trybu i sposobu powołania i odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania. 
 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, w związku z brakiem pytań 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXV/193/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 8)  Przyjęcie uchwały ws. Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2018 dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, w związku z brakiem pytań 
zarządził głosowanie.  
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 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXV/194/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 9) Przyjęcie uchwały ws. Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 

2018-2020.  

 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, w związku z brakiem pytań 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXV/195/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. zatwierdzenia projektu pn. Kompleksowy program 

reintegracji i aktywizacji społeczno-zawodowej mieszkańców Gminy Chocz, 

Czermin, oraz Nowe Miasto nad Wartą. 

 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, w związku z brakiem pytań 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXV/196/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 Na sale posiedzenia powrócił Radny Borkowski i Stawicki- skład Rady 14.  

 
Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności                        
za pobyt w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom bezdomnym                      
z terenu Gminy Nowe Miasto n. Wartą. 
 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, w związku z brakiem pytań 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXV/197/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 12) Przyjęcie uchwały ws. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 
sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Klęce w ośmioletnią Szkołę Podstawową                  
w Klęce.  
 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, w związku z brakiem pytań 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXV/198/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 13) Przyjęcie uchwały ws. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 
sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Chociczy w ośmioletnią Szkołę Podstawową 
w Chociczy. 
 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, w związku z brakiem pytań 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXV/199/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 14) Przyjęcie uchwały ws. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 
sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Kolniczkach w ośmioletnią Szkołę 
Podstawową w Kolniczkach. 
 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, w związku z brakiem pytań 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXV/200/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 15)Przyjęcie uchwały ws. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 
sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Boguszynie w ośmioletnią Szkołę 
Podstawową w Boguszynie. 
 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, w związku z brakiem pytań 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXV/201/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 16) Przyjęcie uchwały ws. przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej im. 
gen. J. H. Dąbrowskiego wchodzącej w skład Zespołu Szkół im. gen. J. H. 
Dąbrowskiego w Nowym Mieście nad Wartą w Branżową Szkołę I Stopnia im. 
gen. J. H. Dąbrowskiego wchodzącą w skład Zespołu Szkół im. gen. J. H. 
Dąbrowskiego w Nowym Mieście nad Wartą. 
 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, w związku z brakiem pytań 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXV/202/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

  
Ad 17) Przyjęcie uchwały ws. wyboru sołtysa Sołectwa Dębno. 
 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, w związku z brakiem pytań 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  
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 Uchwała Nr XXXV/203/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 18) Przyjęcie uchwały ws. określenia wysokości stawek  w podatku od 
nieruchomości. 
 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, w związku z brakiem pytań 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXV/204/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 19) Przyjęcie uchwały ws. określenia wzorów formularzy informacji                             
i deklaracji podatkowych. 
 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, w związku z brakiem pytań 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXV/205/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 Salę posiedzenia opuściła Radna Izabela Szczepaniak-skład Rady 13. 
 

Ad 20) Przyjęcie uchwały ws. regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą.  
 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, przy czym poinformował,                
że uchwała została zaopiniowana przez Powiatową Stacje Sanitarno-
Epidemiologiczną. Następnie pan Tomaszewski głos oddał Radnym.  

 Radny Wincenty Pawelczyk informował, że okazało się, że wg. 
harmonogramu wywozu odpadów w grudniu w Chociczy śmieci będą 
odbierane 29, zdaniem Radnego wywóz powinien nastąpić przed świętami, 
harmonogram został przesunięty.  
 Przewodniczący informował, że od 11 miesięcy obowiązuje ten sam 
harmonogram więc nic nie zostało zmienione, terminy obowiązują od roku.   

 Radny Jacek Nyczke informował, że w §9 pkt. 4 uchwały jest zapis, że na 
terenach przeznaczonych do użytku publicznego takich jak: chodniki, drogi 
publiczne, place zabaw, odległość między koszami nie może przekraczać 200 
m.  Radnego zainteresowało czy inne gminy też mają tak określona odległość, 
że co 200 m kosz. Radny sprawdził: Jarocin, Żerków, Krzykosy, Zaniemyśl, 
Jaraczewo, Miłosław, Książ Wlkp., okazało się, że tylko Środa Wlkp. ma 
określoną odległość 150 m i Jaraczewo. Pozostałe gminy nie mają w ogóle 
napisane jaka ma być odległość pomiędzy koszami ulicznymi, mają natomiast 
zapis „…w ilości uzależnionej od natężenia ruchu pieszego.” Radny 
proponował, aby w regulaminie naszej gminy też wpisać taki zapis, ponieważ 
określenie 200 m jest w pewnym sensie zobowiązaniem jakie gmina sama na 
siebie nakłada.  
 Przewodniczący poinformował, że jest to słuszna uwaga, w takim razie 
w §9 pkt. 4 będzie zapis: „4) na terenach przeznaczonych do użytku 
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publicznego, takich jak: chodniki przy drogach publicznych, place zabaw ilość 
koszy uzależniona będzie od natężenia ruchu pieszego.” 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXV/206/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 21) Przyjęcie uchwały ws. wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 
 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, który informował, że na 
posiedzeniu komisji Radni dyskutowali na temat stawek, zamysł jest taki aby były 
one określone na takim poziomie, aby gospodarka śmieciowa się bilansowała.  

 Wójt informował, że na pewno szykuje się znaczna podwyżka opłat 
środowiskowych.  

 Przewodniczący informował, że stawki powinny być na poziomie 10 zł za 
odpady segregowane i 20 zł za niesegregowane.  

 Radna Agnieszka Król proponowała, aby pozostawić takie stawki tj. 10,00 zł                   
i 20,00 zł, bo przy tej opłacie system się zbilansuje. 

 Przewodniczący dodał, że propozycje były różne ale ostatecznie pozostały 
dwa warianty stawek: 10,00 zł i 20,00 zł oraz 9,00 zł i 18,00 zł.  

 Radna Król dodała, że nie ma zamiaru oszukiwać ani siebie ani mieszkańców, 
bo trzymanie tej niskiej ceny jest oszukiwaniem. Trzymane są sztucznie 
zaniżone ceny, a potem jest problem, który zostaje Radnym. A tak naprawdę 
Rada oszukuje i siebie i mieszkańców.  

 Przewodniczący informował, że problem jest w tym, że jeszcze mieszkańcy 
gminy za mało segregują, jesteśmy na dobrym poziomie, ale jeszcze nie na 
takim, żeby było to zbilansowane.  

 Radny Twardowski wyraził zdanie, że jest za realnymi cenami, bo jeżeli nam 
zabraknie na śmieciach będzie trzeba zabrać z podatków.  

 Radna Król dodała, że przy stawce 10,00 zł o 20,00 zł i tak do gospodarki 
śmieciowej dołożymy, bo nie wiemy na ile wzrośnie opłata środowiskowa,                    
a wzrośnie na pewno i znacznie.  

 Radny Ratajczak informował, że realna cena to kwota 10,00 zł i 18,00 zł.  
 Radna Zofia Kędziora informowała, że przedsiębiorstwa czekają jakie stawki 

ustalimy a później podczas przetargu ustawiają sobie stawki pod nasze 
wpływy z tyt. opłat. Zdaniem Radnej najpierw powinien być przetarg,                         
a później ustalane stawki.   

 Przewodniczący proponował głosowanie wniosków nt. stawek które zostaną 
wpisane w uchwałę.  
 Za stawką 9,00 zł i 18,00 zł opowiedziało się 9 Radnych, 4 głosy 
przeciwne, 0 głosów wstrzymujących.  

 W związku z powyższym do uchwały ws. wyboru metody ustalania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty 
wpisano kwotę: 9 zł za odpady segregowane i 18,00 zł za odpady zmieszane.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 9 Radnych, 4 głosy przeciwne,                 
0 głosów wstrzymujących.  
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 Uchwała Nr XXXV/207/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 Salę posiedzenia opuściła Radny Jarosław Stawicki- skład Rady 12. 
 

Ad 22) Przyjęcie uchwały ws. określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, w związku z brakiem pytań 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXV/208/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 23) Przyjęcie uchwały ws. szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług                            
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                            
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, w związku z brakiem pytań 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXV/209/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 24) Przyjęcie uchwały ws. „Rocznego Programu Współpracy Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na rok 2018”. 
 Uchwałę omówił pan Waldemar Tomaszewski, w związku z brakiem pytań 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXV/210/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
21 listopada 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 25) Interpelacje Radnych. 
 Przewodniczący poinformował, że wpłynęła jedna interpelacja następującej 
treści: 
        Pan  
        Aleksander Podemski 
        Wójt Gminy Nowe Miasto n. W.  
 

INTERPELACJA 
 

 W związku z otrzymanym pismem od mieszkańców miejscowości Teresa dotyczącym 
przejęcia do zasobu gminnego  działek o numerach geodezyjnych 5 o pow. 2,83 ha oraz numer 9 o 
pow. 1,34 ha opisanych w KW10538 stanowiących drogi i wykonania odwodnienia drogi wjazdowej 
do wsi Teresa od strony Chociczy i Aleksandrowa oraz wykonania nawierzchni asfaltowych 
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przedmiotowych odcinków dróg w stronę Kolniczek i Jadwigowa, zwracam się do Pana o zajęcie 
stanowiska w tych sprawach i określenia terminu wykonania tych zadań.  
Mieszkańcy od wielu lat (od 2009 roku) zwracają się do Pana z wnioskami o naprawę dróg 
zlokalizowanych w centrum wsi. Dopiero w 2016 roku poinformował Pan mieszkańców o zamiarze 
wykonania odwodnienia drogi wjazdowej do wsi i wyrównanie odcinka drogi (działka nr 9) oraz 
zapewnił ich Pan o planowanym położeniu nawierzchni asfaltowej w przyszłym roku tj. w 2017.                 
Jak zostały zrealizowane Pana zapewnienia z roku 2016 to wynika z pisma od mieszkańców wsi oraz 
wykonane fotografie. Dlatego złożyłem wniosek do projektowanego budżetu na rok 2018 o 
zapewnienie środków finansowych na wykonanie remontu odcinka dróg gruntowych                                
w miejscowości Teresa, o które wnioskują mieszkańcy. Taki sam wniosek o remont drogi w Teresie 
złożyło sołectwo Chocicza do którego wieś Teresa należy i Radni z tego okręgu.  
 
 
Załączniki:        Z poważaniem 
1. Pismo od mieszkańców;                  W. Tomaszewski 
2. Fotografie; 
3. Pełnomocnictwo udzielone przez mieszkańców; 
4. Kserokopia pism z lat poprzednich.  

Przewodniczący przekazał interpelację wraz z załącznikami Wójtowi Gminy.  
 
Ad 26) Wolne głosy i wnioski. 

 Radny Wincenty Pawelczyk informował, że w chwili obecnej droga na ulicy 
Wierzbowej wygląda strasznie, gdyż znajduje się tam firma która sprowadza 
duże ilości samochodów, Radny dodał, że gdyby było możliwe tam 
pouzupełniać ubytki, aby te dziury się nie powiększały.  

 Radna Zofia Kędziora prosiła o dokonanie remontu drogi na ul. Ogrodowej            
i Krańcowej. 
 Wójt informował, że jest to efekt ciągłych opadów i rozjeżdżania przez 
duże samochody ciężarowe. Gmina wciąż robi drogi, ale z jakim skutkiem, 
drogi są wciąż rozjeżdżane.   

 Radna Agnieszka Król pytała Wójta skąd się wzięła w przyszłorocznym 
budżecie na ulicę Łąkową kwota 200 000,00 zł, skoro szacowana kwota na 
zrobienie tej drogi była 700 000,00 zł. Radna pytała z czego wynika różnica.  
 Wójt informował, że po bliższej analizie tego projektu należało się 
zastanowić czy robić tą drogę rzeczywiście tak jak została ona 
zaprojektowana. Będzie 5 metrowy dywanik asfaltowy, jest to 300 metrów 
drogi.  

 Radna Król pytała również dlaczego w budżecie nie jest uwzględniona 
rozbudowa remizy. 
 Wójt zawiadomi, że jest to dopiero projekt, będzie dokładny kosztorys                 
i będzie wprowadzone.  

 Radna Król informowała, że nie jest też uwzględniona ulica Szkolna.  
 Wójt informował, że w tym roku wypadł remont deszczówki, jest ona 
poprawiona, na razie nic się nie dzieje. Co będzie robione czas pokaże,                                
ale Wójt ma to na uwadze. 

 Radny Mirosław Ratajczak pytał czy na odcinku drogi z Kruczynka- droga 
przez las- do Kruczyna można by zamontować progi zwalniające, gdyż 
pojazdy poruszające się tą droga urządzają sobie wyścigi. Jest tam 
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ograniczenie do „40”, ale nikt się do tego nie stosuje. Radny dodał, że jeżeli 
chodzi o drogę powiatową biegnącą przez Kruczyn, to zostało wykonane 
poszerzenie, ale są tam okropne dziury, na których mieszkaniec uszkodził 
oponę samochodową.  

 Radny Pawelczyk informował, że udał się 17 listopada wraz z Radnym 
Borkowski do przedszkola w Chociczy. Sprawa była bardzo nagłośniona,                    
a wnioski z tej wizyty są takie, że nie jest tak tragicznie jak mówiono. Są dwie 
plamy, które można niewielkim kosztem odmalować. Firma już na dachu 
pracuje, idzie im to szybko.  
 Wójt Gminy informował, że jest to pocieszanie, bo ta sprawa                               
to porażka. Wydarzenia z 11 sierpnia przyspieszyły tą sprawę, ale tam są 
dzieci, a od sierpnia to kawał czasu. Nie ma firmy profesjonalnej która robi 
takie remonty dachu na wysokościach. (…) Były składane oferty, osoba która 
robiła wstępny kosztorys dla Dyrektora podczas zapytań nie odpowiedziała. 
Była tylko jedna oferta, na ponad 50 000,00 zł i ktoś może powiedzieć, że to 
dużo, ale była możliwość żeby złożyć oferty za niższą kwotę i nikt się nie 
zgłosił poza tym jednym wykonawcą. Dyrektor zawarł umowę, w momencie 
kiedy firma rozłożyła rusztowanie przyjechała inspekcja pracy i okazało się, 
że ktoś nie miał dokumentów zezwalających na pracę na wysokościach.   

 Przewodniczący Rady informował, że rozwiązaniem dla Wójta jest założenie 
Zakładu Komunalnego. Po drugie, sprawą dachu powinien zajmować się 
Dyrektor, który dostaje dodatek motywacyjny, jeżeli nie potrafi wywiązywać 
się ze swoich obowiązków to nie należy go wynagradzać dodatkiem.   

 Radny Artur Borkowski informował, że nauczką jest że nie powinno się brać 
do wykonywania jakichś prac firm które są podwykonawcą, bo decydując się 
na takie rozwiązanie, gmina na wstępie ryzykuje w 50%. Radny dodał,                        
że panu Pawelczykowi  chodziło o to, że wystarczy zakupić farby, a sołectwo 
własnymi siłami odmaluje te sufity. 
Ponadto Radny pytał z czym związany jest problem z budową oczyszczalni                
w Chociczy. 
 Wójt zawiadomił, że zgodnie z prawem budowlanym obiekt należy 
budować w odległości 12 metrów od ściany lasu.  
 Radny informował, że w 2016 roku projekt był przygotowany i nie było   
z nim problemu.  
 Radny Marek Mroziński informował, że na pewno nie będzie tak łatwo 
uzyskać zgody na wycięcie lasu.  Ale droga nie jest zamknięta bo jeżeli gmina 
ma jakieś tereny zalesione to może je wymienić na inne zalesione.  
 Wójt informował, że projekt został zlecony w listopadzie zeszłego roku              
i wyszło to na etapie składania wniosku na pozwolenie na budowę.  

 Sołtys wsi Chwalęcin Pani Violetta Rajczyk prosiła o remont drogi gminnej                 
w Chwalęcinie do p. Gorzelańczyk. A druga droga to do p. Mikołajczak, gdzie 
ostatnio był problem bo do osoby chorej nie chciał dojechać lekarz.  

 Radny Juliusz Twardowski pytał czy geodeta wypowiedział się nt. 
odwodnienia ul. Jęczmiennej.  
 Wójt informował, że jeszcze nic nie wiadomo.  
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 Radny Ratajczak proponował żeby w komisjach przetargowych udział brali 
Radni. Ponadto Radny dodał, że firma która wykonuje dach na przedszkolu 
powinna ponieść karę, a za sytuację odpowiedzialność ponosi Dyrektor 
Szkoły.  

 
Ad 27) Zamknięcie sesji. 
O godzinie 1800 Przewodniczący zamknął XXXV Sesję Rady Gminy. 
  
Protokołowała                 Zatwierdził 
Podinspektor ds. Rady Gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak       /-/ Waldemar Tomaszewski 


